
Protokół  

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku,  

odbytego w dniu 01.09.2015r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 13:00 - 15:00. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka   - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork  - Alina Kruk 

 

Na wstępie Zastępca Przewodniczącego Komisji p. Beata Lida powitała wszystkich 

zebranych, poinformowała o nieobecności Przewodniczącego Komisji p. H. Szwochert.   

Przypomniała porządek obrad posiedzenia.  Zaproponowała wprowadzenie w pkt 3 projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku. 

Po zmianie porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 

2015. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Sprawy różne. 

 

Porządek obrad wraz ze zmianą poddano pod głosowanie. 

 

Porządek obrad wraz ze zmianą przyjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 1. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Więcbork omówiła p. Skarbnik 

A. Kruk. Poinformowała o zmianie dochodów o kwotę 120 423,65 zł. Składa się na to 

zwiększenie części oświatowej subwencji ogólnej dla Gminy Więcbork poprzez zwiększenie 

planu dochodów o kwotę 129 000,00 zł. Kwota przeznaczona zostanie m. in.  

na zakup pomocy dydaktycznych dla pierwszych klas oraz wyposażenia poszczególnych klas 

w szkole podstawowej. Kolejne zmiany to pismo Wojewody dotyczące zwiększenia  

w zakresie wypłaty dodatku energetycznego oraz zwiększony od planowanego wpływ 

dochodów z tytułu opłaty targowej o kwotę ok. 5000 zł. Z targowiskiem wiąże się również 

konieczność zabezpieczenia środków dla poborcy oraz koszty związane z utrzymaniem 

targowiska – prąd i woda. Dalsze zmiany w zakresie dochodów to podpisanie umowy  

w zakresie modernizacji drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni 

bitumicznej realizowanej dwuwarstwowo, składającej się z warstwy wiążącej i ścieralnej  

w Zakrzewku. Inwestycje realizowane tym systemem realizujemy od kilku lat. Umowa 



zakłada dotację na poziomie 148 500 zł, stąd konieczność korekty dochodów. Pozostałe 

zmiany w zakresie dochodów wynikają z faktu, że na podstawie aktualnego wykonania 

możemy zwiększyć roczne zaplanowane kwoty w tym zakresie lub pojawiły się dochody, 

które nie były ujęte w planie dochodów z uwagi, że są to dochody, które nie charakteryzują 

się systematycznością. Wydatki dotyczące głównie inwestycji: Jest propozycja zwiększenia 

udziałów w ZGK o kwotę 400 000 zł, aby były środki na realizację, do tej pory ujęte zadanie 

w naszym planie inwestycyjnym dotyczące przebudowy kanalizacji deszczowej i sanitarnej 

oraz ciągu pieszo-rowerowego na Osiedlu BoWiD. Do tej pory w planie było 210 tys. zł,  

ale jest propozycja zwiększenia do 400 tys. zł. Wynika to z faktu, że pierwotnie w tej 

propozycji skalkulowane były koszty przebudowy głównej nitki kanalizacji deszczowej  

i sanitarnej, natomiast celowym jest, aby przy realizacji tej inwestycji wykonać nowe 

przyłącza. Kolejne zmiany jeśli chodzi o wydatki remontowe to rezygnacja w tym roku  

z wykonania prac budowlanych dotyczących przebudowy budynku mieszkalnego w Runowie 

Krajeńskim. Na chwilę obecną cały czas trwa przygotowywanie dokumentacji i czas jaki 

pozostał do końca roku jest zbyt krótki w ocenie referatu inwestycji, aby tę inwestycję 

prawidłowo przeprowadzić, stąd propozycja, aby środki na dokumentację pozostawić na ten 

rok, a wykonanie prac budowlanych przesunąć na rok 2016. Kolejne nowe zadanie 

inwestycyjne to wymiana kotła c.o. oraz modernizacja kotłowni w budynku Szkoły 

Podstawowej w Więcborku. Inwestycja ta skalkulowana jest na kwotę 215 tys. zł. Koszt 

samego kotła wynosi ok. 180 tys. Zł. Do tego dochodzą prace budowlane, elektryczne oraz 

dokumentacja. 

Kolejne zmiany dotyczą dwóch inwestycji realizowanych we współpracy z Województwem 

Kujawsko-Pomorskim – Infostrada Pomorza i Kujaw oraz tablice interaktywne dla szkół 

podstawowych. W zakresie infostrady zmiany uwzględniają konieczność poniesienia 

wydatków majątkowych jak i bieżących w związku z realizacją projektu. Dodatkowo od 

chwili przekazania do użytkowania poszczególnych elementów ciąży na nas obowiązek 

ponoszenia kosztów trwałości projektu. Zostały one skalkulowane i przedstawione w WPF. 

Będziemy zobowiązani do ponoszenia tych kosztów przez okres 5 lat od zakończenia 

realizacji projektu. Do 2020 r. mamy zapewnione środki na utrzymanie trwałości projektu. 

Podobnie jest w zakresie tablic interaktywnych. Jest jeszcze jedna zmiana, która dotyczy 

skorygowania kwot przeznaczonych na te dwie inwestycje – zwiększa się tylko koszty 

trwałości projektu, koszty majątkowe i bieżące niezbędne do realizacji projektu pozostają bez 

zmian. Zmianie uległa klasyfikacja budżetowa zastosowana do realizacji tych zadań. 

Pani Skarbnik zaproponowała poprawkę w załączniku inwestycyjnym. Jest to propozycja 

referatu inwestycyjnego, która dotyczy zmniejszenia o 5 tys. Zł planu finansowego w rozdz. 

616 w § 6050 dot. realizacji budowy drogi n ul. K. Wielkiego i B. Chrobrego – to co 

pozostało w planie po realizacji oraz zmniejszenie o 3900 kwoty planu finansowego, który 

mamy zabezpieczony na utwardzenie kostką betonową dróg na Os. Łopiennik. Plan, który 

miałby ulec zmniejszeniu to kwota 8900 zł i jest propozycja, aby o tę kwotę zwiększyć plan 

finansowy na ul. Krajeńskiej. Jest również propozycja zwiększenia planu finansowego w 

rozdz. 616 w § 4300 o kwotę 2800 zł – planujemy realizację inwestycji polegającej na 

przebudowie kanalizacji deszczowej i sanitarnej na Os. BoWiD, chcemy przekazać do ZGK, 

ale pojawiła się konieczność przygotowania całej koncepcji przebudowy ciągu. 

W związku z planowanymi nowymi inwestycjami nie zwiększamy deficytu. Wprowadzenie 

zmian w wydatkach budżetowych wynika z faktu, że możemy na chwilę obecną zmniejszyć 



plan finansowy na pokrycie odsetek bankowych od zadłużenia. Analiza I półrocza i aktualne 

stopy procentowe pozwalają na zmniejszenie planu finansowego w tym zakresie. Również, 

aby wprowadzić zmiany jest propozycja rozwiązania rezerwy budżetowej o kwotę 50 tys. zł. 

Dodatkowo w rozdz. 71004 i 71014 dotyczących opracować geodezyjnych pojawiły się 

oszczędności w wysokości 30 tys. Zł – które będą stanowiły źródło finansowania zmian 

omówionych wcześniej. Kolejne zmiany dot. rozdz. 92195 w ramach funduszu sołeckiego 

sołectwa Zgniłka jest propozycja zmiany planu finansowego w ramach przedsięwzięć, które 

wcześniej były zaplanowane do realizacji. Ostatnią zmianą jest zmiana w rozdz. 92695 

dotyczącym utrzymania obiektów sportowych, która zakłada zwiększenie planu finansowego 

w § 4300 o kwotę 5 tys. zł na pokrycie kosztów wywozu nieczystości stałych i ciekłych  

z obiektów sportowych. 

Przystąpiono do dyskusji. 

Radny J. Antczak zapytał o przyczynę przeniesienia 50 tys. zł, które były przeznaczone  

na inwestycję w Runowie. 

Pan Burmistrz W. Kuszewski odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma pełnej 

dokumentacji, która jest wymagana, aby uruchomić procedurę inwestycyjną. Nie jesteśmy  

w stanie wydać tych pieniędzy na inwestycję w  Runowie Krajeńskim. Życie wymusiło 

natomiast znalezienie środków na inne inwestycje, które nie były ujęte w budżecie, np. piec  

w szkole w Więcborku, który uległ awarii. Jeśli mamy robić coś szybko, to lepiej spokojnie, 

ale w przyszłym roku. Rozwiązała się natomiast sytuacja mieszkańców gminy, którzy 

otrzymali mieszkanie na ul. Gdańskiej w Więcborku. Rodzina jest w warunkach 

bezpiecznych. Budynek, w którym zamieszkiwali i który nie przejdzie już żadnej kontroli 

technicznej został opuszczony i możemy spokojnie inwestycję przełożyć 

Radny S. Posieczek zapytał czy środki w wysokości 100 tys. zł przeznaczone  

na odwodnienie w Sypniewie znajdują się w budżecie. 

Skarbnik Gminy A. Kruk odpowiedziała, że cały czas widnieją w załączniku 

inwestycyjnym w rozdz. 90001 w § 6050 - kwota 100 tys. zł. 

Pan Burmistrz W. Kuszewski odpowiedział, że ma świadomość, że to odwodnienie musi 

powstać w tym roku. 

Radny W. Rembelski zapytał o inwestycję w Runowie, gdzie po zdjęciu środków  

na realizację zadania pozostało 15 tys. zł. Czy jest zlecona dokumentacja i czy te środki 

wystarczą na dokumentację? Poprosił o przybliżenie inwestycji na BoWiDzie. Czy dotyczy 

ona wnętrza Os. BoWiD, ponieważ tam w grę wchodzi jeszcze ścieżka rowerowa. 

Skarbnik A. Kruk odpowiedziała, że dokumentacja jest zlecona. Pozostała kwota  

w wysokości 15 tys. zł. jest wystarczająca. 

Pan Burmistrz W. Kuszewski odpowiedział, że teren objęty inwestycją obejmuje potocznie 

zwany „Stary BoWiD” czyli kanalizację sanitarną i deszczową pomiędzy blokami od 1 do 6. 

Pierwotnie założono wymianę głównej nitki kanalizacji deszczowej i sanitarnej. Po głębszej 

weryfikacji stanu kanalizacji przyłączy okazało się, że przyłącza trzeba wymienić, ponieważ 

są nieszczelne. Niegospodarnością byłaby wymiana tylko głównej nitki, bez przyłączy, skoro 

wiadomo, że są one awaryjne. Uważamy, że jeśli będzie wykonana ta inwestycja wiąże się to 

z likwidacją asfaltu, który stanowi ciąg pieszo jezdny i koniecznością wykonania 



utwardzenia. Wystąpiliśmy do dwóch Wspólnot na tym osiedlu i Spółdzielni Mieszkaniowej 

 z prośbą o dofinansowanie utwardzenia. W zeszłym roku odbyło się spotkanie i padły 

wówczas deklaracje ze strony wspólnot i spółdzielni, że jeżeli będzie robiona kanalizacja   

to będzie częściowe współfinansowanie utwardzenia terenu.  

Radny J. Kabattek zapytał o drogę w Zakrzewku. W związku  z faktem, że będzie ona 

tańsza czy można zaokrąglić wykonanie do równego 1000 m?   

Pan Burmistrz W. Kuszewski odpowiedział, że nie, ponieważ jest podpisana umowa  

z Urzędem Marszałkowskim, która przewiduje dofinansowanie do takiej kwoty i określa taki 

właśnie kilometraż. 

Radny A.Wenda zapytał na jakim etapie jest dokumentacja świetlicy w Sypniewie? 

Burmistrz W. Kuszewski odpowiedział, dokumentacja jest na etapie ukończenia.  

W najbliższych dniach będziemy starali się dostarczyć ją do Starostwa w celu wydania 

pozwolenia. 

Radny W. Rembelski z uwagi na fakt, że nie zna zakresu prac poprosił o przybliżenie tematu 

inwestycji w Sypniewie. Chciałby wiedzieć, czy ma to być budynek wolnostojący czy 

dobudowa. 

Burmistrz W. Kuszewski odpowiedział, że początkowo zakładano remont budynku, który 

znajduje się obok szkoły. Obecnie jest to rozbudowa tego budynku. Metraż w porównaniu  

do tego co jest zwiększy się dwukrotnie. 

Radna B. Lida zapytała z czego wynika zwiększenie planu wydatków na targowisko o kwotę 

6 tys. zł? 

Skarbnik A. Kruk odpowiedziała, że aktualne wykonanie panu w zakresie opłat z tytułu 

energii i wody sugeruje, że plan, jaki mamy nie wystarczy do końca roku. Trudno przewidzieć 

jakie będzie faktyczne wykonanie do końca roku.  

Radna B. Lida zapytała na jakiej podstawie ustala się wynagrodzenie poborcy? 

Skarbnik A. Kruk odpowiedziała, że  zmodernizowane targowisko przynosi większe 

dochody niż zakładano. W planie ujęto 100 tys. zł. Na I półrocze było wykonane ponad 70%  

w zakresie dochodów. Stąd zwiększy się wynagrodzenie poborcy, które wynosi w granicach 

13% kwoty jaką zbierze.   

 

Więcej pytań nie było. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusje i przystąpiono do zaopiniowania projektu.  

Obecnych 10 radnych 

 

Opinia komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 



 

Ad. 2 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Skarbnik Gminy A. Kruk wyjaśniła, że projekt uchwały w znacznym stopniu omówiła  

przy budżecie, ale podsumuje. W 2015 r. zmiany w zakresie dochodów i wydatków wynikają 

ze zmian w budżecie. W załączniku przedsięwzięć dodano dwa nowe przedsięwzięcia,  

które wcześniej były ujęte w WPF, ale z uwagi, że miały być zakończone w tym roku z WPF 

zostały wykreślone. Propozycja umieszczenia ich ponownie wynika z faktu, że w okresie  

5 lat od zakończenia projektu jesteśmy zobowiązani ponosić koszty trwałości (utrzymanie 

serwerów zlokalizowanych w firmie, z którą Województwo Kujawsko-Pomorskie podpisało 

umowę oraz z rozpiski jaką otrzymaliśmy – to pobór energii, obsługa pracownicza).   

Te dwie inwestycje ujęte są w załączniku w dwóch pozycjach. W jednej w 2015 r. - wydatki 

majątkowe, w osobnej pozycji wydatki bieżące , w tym od roku 2016 skalkulowane koszty 

trwałości obu projektów. Pozostałe zmiany – załącznik przedsięwzięć – zaplanowana  

na przyszły rok termomodernizacja budynków oświatowych w Jastrzębcu i Zakrzewku,  

z uwagi na fakt, że nowa perspektywa unijna może nie ruszyć w przyszłym roku inwestycje  

te zostały przesunięte na lata 2017-2018. Chodzi o to, aby projektu nie wykluczyć z realizacji,  

a jeśli pojawi się możliwość realizacji wcześniej będziemy rozpatrywać taką możliwość. 

Przebudowa ciągu pieszo-rowerowego oraz kanalizacja deszczowa i sanitarna były rozbite  

na dwa lata. W związku z propozycją przekazania tej inwestycji do ZGK pojawiła się 

możliwość rezygnacji z zadania i wykreślono to zadanie z przedsięwzięć. Ostatnia zmiana 

dotycząca zwiększenia limitu wydatków na 2016 r. w zakresie realizacji przebudowy  

i rozbudowy świetlicy w Sypniewie. Gmina otrzymała kosztorys skalkulowany na kwotę 

ponad 455 000,00 zł plus koszty nadzoru – całość ponad 465 000,00 zł. Na ten rok 

zaplanowano 150 tys. Zł, a na przyszły rok pozostaje kwota do realizacji w wysokości 

350 000,00 zł. 

 

Radny J. Antczak odpowiedział, że jest zaskoczony, że pół miliona przeznacza się  

na świetlicę, a zostawiamy termomodernizację szkół. 

Burmistrz W. Kuszewski odpowiedział, że zgadza się, że kwota 465 tys. zł jest kwotą  

za dużą. Tak wyglądają kosztorysy. Na to wpływu nie mam. Mam nadzieję, że po przetargu 

cena będzie niższa. Szkół nie zostawiamy. Jeśli jest założenie, że termomodernizacja szkoły 

w Zakrzewku i Jastrzębcu ma być współfinansowana ze środków zewnętrznych to termin 

wykonania prac jest ściśle związany z terminem naboru wniosków ogłoszonych przez 

Marszałka.  

Radny S. Piłka zapytał czy nie można wrócić do normalności, aby kosztorysy zawierały 

realne ceny. Wnioskuję, aby w przyszłorocznym budżecie ująć kwotę ok. 60 tys. zł  

na dokumentację ścieżki pieszo-rowerowej Borzyszkowo-Więcbork. Sołtysi chcą się dołożyć 

z funduszy sołeckich. Pani Poseł mówiła, że Dyrekcja Dróg Wojewódzkich również chce  

w tym uczestniczyć. 



Radna A. Łańska wróciła do wypowiedzi Radnego J. Antczaka, który mówił  

o pozostawieniu szkół w Zakrzewku i Jastrzębcu i stwierdziła, że świetlica jest pochodną 

decyzji dotyczącej łączenia szkół. 

Burmistrz W. Kuszewski odpowiedział, że jeśli chodzi o kosztorys to nie mamy wpływu. 

Kosztorysant jest zobowiązany wykonać go zgodnie ze sztuką, z cennikami, wartościami 

prac. Niektóre samorządy kosztorysy dopasowują do budżetu i kończy się tym, że albo nikt 

się nie zgłasza, albo wskazana cena jest wyższa niż ta w budżecie i tak trzeba dokonać 

korekty. 

Radna B. Kopta poinformowała, że kosztorys wstępny wykonany na piec w szkole  

w Więcborku wcześniej opiewał na kwotę 90 tys. zł. Był to kosztorys wykonany 

grzecznościowo. Teraz wykonano projekty z podpisami.  Są takie ceny, sami jesteśmy  

w szoku. Piec jest dwukrotnie spawany. 

Burmistrz W. Kuszewski odpowiedział, że gdyby sytuacja pieca była znana wcześniej 

można to było zaplanować i postarać się o dodatkowe środki zewnętrzne,  

np. z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, a teraz jest za mało czasu. 

Radna B. Lida zapytała czy nie warto postarać się o pożyczkę, która częściowo byłaby 

umorzona? 

Radna A. Łańska odpowiedziała, że nie ma czasu. 

A. Kruk odpowiedziała, że musiałby zostać zwiększony deficyt. Deficyt jest tak 

skonstruowany, że środki wolne z zeszłego roku finansują nam i rozchody czyli spłatę 

wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek i deficyt. Wiązałoby się to z koniecznością 

zwiększenia deficytu i ujęcia w planie finansowym. Wdrożenie procedury mogłoby potrwać 

nawet do końca roku.  

Radna B. Lida zapytała czy jeśli jest sfinansowany zakup to wniosek można złożyć później. 

A. Kruk zapytała na jaki cel chcemy pożyczkę. Na sfinansowanie deficytu, który mamy tak 

skonstruowany, że jej brać nie musimy? Należałoby zapłacić odsetki od pożyczki. Pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska stają się mało konkurencyjne. Myślę,  

że na chwilę obecną możemy zrobić to z własnych środków. 

Radna B. Lida odpowiedziała, że jej zdaniem trzeba jednak korzystać, skoro mamy szansę  

na umorzenie części pożyczki. 

Radny J. Antczak odpowiedział, że zgadza się z Radną A. Łańska w kwestii zbyt pochopnie 

podjętej decyzji o inwestycji w Sypniewie. Koszt jej jednak miał wynosić 150 000 zł, a jest 

465 000 zł. Szkoła natomiast musi mieć piec, skoro jest awaria. 

Burmistrz W. Kuszewski odpowiedział, że przeanalizuje kwestie pożyczki, ale gonią nas 

terminy. Nie wiem czy da się palić na dzień dzisiejszy. Jeśli natomiast nie zmienimy to wiąże 

się to ze wzrostem kosztów obsługi bo wymaga całodobowego nadzoru. Zgodnie  

z zaleceniami bhp wiąże się to z zatrudnieniem dodatkowych 2 osób.  

Skarbnik Gminy A. Kruk odpowiedziała, że jeśli gmina jest w stanie wychodzić  

z zadłużenia  to należy to robić. 



Radny W. Rembelski odpowiedział, że popiera Panią Skarbnik. Pożyczki zmienią wskaźniki  

i ich pogorszenie. Nie zadłużajmy się więcej. Nie będzie nam się to opłacało. 

Radny Stanisław Piłka zgłosił swoje wątpliwości, co do sporej różnicy pomiędzy dwoma 

dokumentacjami technicznymi dotyczącymi wymiany pieca w SP Więcbork. Zastanawiał się, 

czy nie jest to wynik zmowy pomiędzy uczestnikami procedury tj. kosztorysantem,  

a wykonawcą. 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że to czym mówił przedmówca nie ma swojego 

przełożenia na realia i nie ma też zmowy o której wspomniał radny. Jeżeli nawet zmowa ta 

miałaby miejsce pomiędzy kosztorysantem, a wykonawcą, to Gmina i tak ogłasza na zadanie 

przetarg i nie daje to żadnej gwarancji wykonawcy, że będzie mógł zarobić więcej.  Jako 

przykład podał procedurę przetargową, jaka miała miejsce w przypadku zadania polegającego 

na utwardzeniu nowej części cmentarza komunalnego. W tym przypadku rozbieżność 

pomiędzy dwoma oferentami, którzy złożyli oferty na wykonawstwo wynosiła kilka tysięcy. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusje i przystąpiono do zaopiniowania projektu.  

Obecnych 10 radnych 

Opinia komisji jednogłośnie pozytywna 

Z posiedzenia ubyła radna Beata Kopta / obecnych 9 radnych/ 

a) Kolejnym omówionym przez Skarbnik Gminy Więcbork projektem uchwały, był 

projekt w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczona odpowiedzialnością z siedzibą  

w Więcborku. 

 

Projekt zakładał wniesienie do Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku wkładu pieniężnego na sfinansowanie zadania 

pn.: „Przebudowa ciągu pieszo - rowerowego wraz z kanalizacją deszczową i sanitarną na  

os. BoWiD w Więcborku”. 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Obecnych 9 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W sprawach różnych radny Stanisław Piłka kontynuując temat kosztów inwestycji mówił, 

że mimo wszystko uważa, iż na takim regionalnym rynku w tej sferze istnieje coś takiego, jak 

układ pomiędzy projektantem, a wykonawcą.  Projektant robi stawkę, jak najwyższą,  

a wykonawcy dogadują się miedzy sobą – „dzielą się pracą”. Gdyby uprzednio wywołana 

kwota była 150.000,00 zł i urosłaby do powiedzmy 200.000,00 zł – 250.000,00 zł, przyjąłby 

to jeszcze za pewną dopuszczalną różnice ale w momencie, kiedy kwota ta pada w wysokości 

450.000,00 zł, trudno mu przyjąć to za normę. 

Przewodnicząca Komisji zauważyła, że generalnie wszyscy mają możliwość wglądu do 

Planu Finansowego Gminy Więcbork, i wszystkich dokonywanych w ciągu roku zmian. 

Zatem wszyscy zainteresowani danym przetargiem zaglądają do budżetu i widzą ile środków 

przeznaczonych jest na daną inwestycję. 



Radna Anna Łańska wyjaśniła, że projektanci działają na podstawie zeszytów i tabel 

ustalonych i ogłoszonych przez ministrów, więc nie jest to tak, że biorą oni sobie stawki  

„z kapelusza”. 

Radny Jan Antczak sugerował, że w przyszłości zanim Radni podejmą decyzję w podobnej 

kwestii najpierw powinni zostać zaznajomieni z poszczególnymi stawkami. Dziś bardzo 

żałuje, że zagłosował na tak. Nikt wtedy jednak nie przypuszczał, że kwota ta ze 150.000,00 

zł urośnie do 450.000,00 zł. 

Burmistrz Więcborka uspokajał., że do tej pory do przetargów ogłaszanych przez Gminę 

zgłasza się więcej niż jedna, czy dwie firmy. W przypadku utwardzenia cmentarza było to np. 

sześć ofert, a rozpiętość kwotowa wynosiła od 154.000,00 zł – 131.000,00 zł. Jeżeli chodzi  

o utwardzenie drogi wpłynęły 4 oferty – rozpiętość kwotowa to 31.000,00 zł – 185.000,00 zł. 

Reasumując wszystko wskazuje na to, że rynek jest chłonny, a wykonawcy szukają pracy  

i starają się wygrywać przetargi. 

Przewodnicząca Komisji zmieniając temat poruszyła dwie sprawy. Pierwszą z nich była 

kwestia rozpoczęcia prac przy budowie odcinaka nawierzchni drogowej w sołectwie 

Zabartowo. Wcześniej Burmistrz deklarował wykonanie tego zadania do końca sierpnia, 

radna pytał, czy termin ten jest realny. Druga rzecz dotyczyła ponowienia wcześniej 

złożonego wniosku w zakresie wykonania dokumentacji projektowej boiska 

wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół w Pęperzynie. Chciała wiedzieć, czy jest szansa na 

umieszczenie tego przedsięwzięcia w projekcie budżetu Gminy Więcbork na 2016 rok. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że jeżeli chodzi o inwestycję w Zabartowie, to na dany 

moment nie jest w stanie zweryfikować, czy rzeczywiście mówił o zrealizowaniu go do końca 

sierpnia. Na pewno mówił o konieczności wykonania utwardzenia przy drodze powiatowej  

w miejscowości Jastrzębiec i to jest obecnie realizowane. Teraz skupiono się na wykonaniu 

tego zadania w związku z rozpoczynającym się rokiem szkolnym, tak, by teren przy szkole  

i zatoczka autobusowa były na ten czas gotowe. Ustalono pewną hierarchię kolejności zadań  

i jeżeli  inwestycja w Jastrzębcu zostanie wykonana będą realizowane kolejne. 

Na tym posiedzenie zakończono. 
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